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Geachte mevrouw Slangen, mevrouw Van Gool en mevrouw Fokke,  
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Op 1 april heeft u vragen gesteld ter voorbereiding op het raadsdebat over de totstandkoming van 
het verbeterplan sociaal domein op dinsdag 6 april. Aangezien de daarin door u gestelde vragen 
over de financiële situatie van de gemeente Maastricht, over Kumulus en de VNG-visitatiecommissie 
niet op het raadsdebat over voornoemd onderwerp betrekking hebben, hebben wij er voor gekozen 
uw vragen te beschouwen als schriftelijke vragen ex art. 47 van het reglement van orde. 
Onderstaand treft u de beantwoording van deze vragen aan. 
 
Uw vragen m.b.t. de financiële situatie van de gemeente Maastricht 
 
Vraag 1: 
Wij wachten inmiddels al meer dan een maand op cijfers met betrekking tot de financiële situatie van 
de gemeente Maastricht. Het is voor ons niet voor te stellen dat u geen zicht hebt op de prognose in 
het sociaal domein. Dus graag alsnog zo snel mogelijk zicht op de cijfers. 
 
Antwoord 1: 
Het is ons niet duidelijk wat u bedoelt met het al een maand wachten op cijfers. Wat de prognoses 
betreft verwijzen wij naar het antwoord op de vragen 2 en 3. 
 
Vraag 2: 
In de beantwoording van vraag 31 (vragen set van 18 februari 2021) hebt u aangegeven dat aan de 
uitvoering van de verschillende bezuinigingsmaatregelen hard gewerkt wordt. U geeft aan dat hierbij 
de aannames die in de begroting alsmede in het verbeterplan zijn gedaan gevalideerd worden. We 
nemen aan dat u deze validatie inmiddels (extern) hebt afgerond. Kunt u bevestigen dat u deze 
validatie hebt gedaan? Wat zijn hiervan de resultaten van geweest? Graag ontvangen wij het rapport 
van de externe validatie.  
 
Antwoord 2: 
Ook over externe validatie is geen toezegging gedaan. Binnenkort geven wij gezien de terzake 
geuite wens bij RIB een overzicht van het voortgangsproces terzake de bij (pre)begroting besloten 
bezuinigingen. 
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Vraag 3: 
Kunt u zich voorstellen dat wij ons ernstige zorgen maken over de financiële situatie van de 
gemeente Maastricht en dat uw niet open en transparante houding m.b.t. de cijfers niet bijdraagt aan 
een goede relatie? U kunt een raad niet het riet insturen door de verwijzen naar de P&C-cyclus.  
 
Antwoord 3: 
Met u maken wij ons zorgen over de financiële situatie  van onze gemeente. Net zoals in honderden 
andere gemeenten hebben met name de groeiende tekorten in de jeugdzorg en WMO grote gaten 
geslagen in onze begroting en algemene reserve. Samen met uw raad hebben wij deze tekorten 
tegemoet getreden met forse bezuinigingen in eerste instantie van rond de 13 miljoen en later zelfs 
oplopend tot rond de 25 miljoen. Daarbij is ook al aangekondigd dat afgewacht moet worden of alle 
bezuinigingen behaald worden en dit een continu proces is van volgen en bijstellen. Ook bij de 
presentatie van het rapport Dekkers is daarop gewezen. 
Wij begrijpen uw vraag om tussentijdse momenten om te monitoren goed. Uiteraard  is het niet 
mogelijk om elk moment een complete nieuwe begroting te maken. Daarvoor zijn goede afspraken 
over de p en c cyclus ook gemeengoed. Dit gezegd zijnde willen wij u nader berichten over de 
tussenstand per RIB zoals onder de vorige vraag aangegeven. Wat de prognoses betreft is de 
monitor sociaal domein een goed moment om te bezien wat de betekenis van de nieuwe cijfers is. 
Deze monitor verwachten wij medio mei aan u te presenteren. Daarnaast is ook de presentatie van 
de jaarrekening een moment waarop gereflecteerd kan worden op de cijfers en hun mogelijke 
betekenis voor de toekomst. Volgens de huidige planning ontvangt u de rekening op 8 juni 2021. 
 
Uw vragen m.b.t. Kumulus 
 
Vraag 4: 
Klopt het dat de frictiekosten richting € 5 mln. lopen? Daarmee heeft u de raad toch in feite een 
verkeerd en op foutieve berekeningen gebaseerd bezuinigingsvoorstel voorgelegd?   
 
Antwoord 4: 
Het bedrag dat u noemt vertegenwoordigt de maximale waarde van potentiële frictiekosten in de 
hoogst uitzonderlijke situatie dat alle docenten het volledige traject van-werk-naar-werk (duur 2 jaar) 
doorlopen EN daarna volledig gebruik maken van hun recht op WW, WW bovenwettelijk en WW 
nawettelijk. Deze situatie komt in de praktijk nooit voor aangezien bepaalde medewerkers ander 
werk vinden tijdens de VWNW-periode of de WW-periode en anderen hun aanspraken afkopen via 
een vaststellingsovereenkomst. Dit bedrag is vertrouwelijk meegedeeld aan de OR. Het werkelijke 
bedrag zal in ieder geval lager zijn dan het genoemde maximum.  Wat de werkelijke frictiekosten 
zullen bedragen is nu nog niet te zeggen omdat dit afhankelijk is van de afspraken die gemaakt 
zullen worden over de ontslagregeling en van de individuele keuzes van de docenten.   In het 
bezuinigingsvoorstel zoals voorgelegd aan uw raad is duidelijk aangegeven dat er met deze 
bezuiniging frictiekosten gepaard zouden gaan. Onze inspanning is er bovendien op gericht deze 
frictiekosten terug te verdienen.  
 
Vraag 5:  
Is de aanname juist dat op Kumulus veel minder bezuinigd kan worden dan door u is aangenomen? 
En welke consequenties heeft dit voor het personeel? En komt u nog terug naar de raad met een 
gecorrigeerd voorstel? En hoe staat het met de gesprekken met het personeel over deze situatie? 
We bedoelen dan niet alleen de wettelijke taak mbt de OR, maar wij vernemen ook graag of alle 
zorgvuldigheid in acht wordt genomen mbt de mensen die het betreft en dat zij nu ook weten waar ze 
staan.  
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Antwoord 5: 
Deze aanname is niet juist. We zijn momenteel bezig met het uitwerken van de businesscase voor 
de bezuinigingen bij Kumulus. Onze inspanningen zijn erop gericht de bezuiniging van 1,2 miljoen 
wel degelijk te behalen. Op dit moment worden wel verschillende scenario’s voor het realiseren van 
de bezuinigingen ontwikkeld waaruit vervolgens de definitieve bussinesscase zal ontstaan. Deze 
wordt u, zoals reeds eerder aangegeven, bij kaderbrief voorgelegd.  
  
De OR is in februari geïnformeerd over de stand van zaken op dat ogenblik. Voorts is er op korte 
termijn een overleg ingepland tussen OR, Gemeentesecretaris en Directeur C3 om de voortgang 
inzake deze transformatieopgave te bespreken.  
  
De consequenties voor het lesgevend en direct aanverwant personeel waren van in het begin 
duidelijk en zijn ook steeds gecommuniceerd: zij zullen boventallig worden. Er is hierover met hen 
menigmaal het gesprek gevoerd. Zowel collectief als individueel.   
Bovendien heeft C3 hen aangeboden een cursus te volgen om ZZP’er te worden, 
begeleidt Kumulus hen in gesprekken tot het oprichten van een stichting of andere vorm van 
vereniging enz.   
  
Aangezien C3 door het transformeren van Kumulus (en door de door uw raad toegevoegde opdracht 
van cultuurparticipatie) in zijn geheel ook een andere organisatie zal worden wordt er uiteraard ook 
naar de organisatie als geheel gekeken. Bedoeling is immers dat C3 blijft instaan voor de 
cultuurbeleving in onze stad. In een transformatieproces zal de organisatie toekomstbestendig 
ingericht worden op deze hoofdtaak. Vanaf volgende week vinden hierover gesprekken plaats met de 
medewerkers. Voor alle duidelijkheid: er is geen sprake van het boventallig verklaren van 
personeelsleden anders dan de docenten en het direct aanverwant personeel. Er wordt wel 
onderzocht in welke mate er gebruik gemaakt kan worden van natuurlijk verloop om efficiency te 
behalen in de volledige organisatie.  

 
Uw vragen m.b.t. de Visitatiecommissie van de VNG 
 
Vraag 6: 
Kunt u ons deelgenoot maken van de eerste bevindingen, conclusies en aanbevelingen? 
 
Antwoord 6: 
Op 18 maart heeft een gesprek met de Visitatiecommissie plaatsgevonden. De uitkomsten 
van dit gesprek worden door de Visitatiecommissie betrokken bij het afronden van haar rapport. Door 
de voorzitter van de Visitatiecommissie is voorgesteld om op 21 april in een afsluitend gesprek dit 
rapport met de betrokken portefeuillehouders te bespreken. Zoals in onze raadsinformatiebrief van 
12 februari al aangegeven, zullen wij vervolgens het rapport aan uw raad aanbieden. Daarbij zullen 
we aangeven op welke wijze de aanbevelingen worden verbonden met het ingezette verbetertraject 
van het sociaal domein evenals uw betrokkenheid daarbij. 
 
Vraag 7: 
Gaat de VNG het uiteindelijke rapport presenteren aan de gemeenteraad? Welke datum heeft u daar 
op dit moment voor in gedachten? 
 
Antwoord 7: 
Ja. Door de Visitatiecommissie is aangeboden om het eindrapport te presenteren in uw raad. Het 
college maakt graag gebruik van dit aanbod. Er vindt nog overleg plaats over een geschikte datum. 
Naar verwachting is dat ruim voor bespreking van de Kaderbrief. Het college gaat ervan uit dat uw 



 

 
PAGINA 

4 van 4 
 
 
 
 
 

DATUM 

6 april 2021 

V
ra

g
en

 ex
 a

rt. 4
7

 R
v

O
 

 

raad hierdoor voldoende tijd heeft om de uitkomsten van het visitatietraject te betrekken bij de 
bespreking van de Kaderbrief.  
 
 

 


